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 مجمع تشخیص انتشار اسامی موافقان و مخالفان
 FATF را تکذیب کرد

سخنگوی مجمع تشخیص مصلحت نظام انتشار اسامی منتشرشده از موافقان و 
 FATF را تکذیب و تاکید کرد: مجمع در بررسی لوایح مربوط به FATF مخالفان
تحت تأثیر جریان سازی ها و فشارهای سیاسی قرار نمی گیرد. محسن دهنوی در 
حســاب کاربری خود در شــبکه اجتماعی ایکس نوشت:»اسامی منتشرشده از 
مخالفان و موافقان FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام، گمانه زنی کذب و 
در راستای فشارهای سیاسی به مجمع است، زیرا موضوع هنوز در صحن مجمع 
مطرح نشــده که مخالفان و موافقان بتوانند درباره آن صحبت کنند.  کسانی که 
به دنبال جنجال و فشار به مجمع تشخیص مصلحت نظام هستند، خیر و صلاح 
کشــور را نمی خواهند.  مجمع در بررســی لوایح مربوط به FATF تحت تأثیر 
جریان ســازی ها و فشارهای سیاسی قرار نمی گیرد و صرفاً بر اساس بررسی های 

فنی و تخصصی و رعایت مصالح کشور و منافع ملی، تصمیم گیری می کند.«

تمایل فاضلی برای پرداخت خسارت به صداوسیما
یک جامعه شناس در توئیتی نوشت: جناب آقای جبلی رئیس محترم سازمان 
صدا وســیما من با کمال میل مایلم خســارت وارد شــده به میکروفن صدا 
وسیما را بپردازم. محمد فاضلی یک جامعه شناس، در شبکه اجتماعی ایکس 
نوشت:»جناب آقای جبلی رئیس محترم سازمان صدا وسیما من با کمال میل 
مایلم خسارت وارد شده به میکروفن صدا وسیما را بپردازم. دستور فرمایید مبلغ 
خســارت و حساب واریز را اعلام فرمایند. پاسخ گویی در برابر بیت المال را از 

همین جا شروع کنیم. تا سیه روی شود هر که در او غش باشد.«

پاسخ سخنگوی شورای نگهبان 
به یک ابهام جامعه معلولان

سخنگوی شــورای نگهبان به یک ابهام جامعه معلولان درباره طرح پرداخت 
کمک هزینه معیشتی به آنها پاسخ داد.

هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان در صفحه شخصی خود در فضای 
مجازی در پاســخ به مطلب منتشر شده از سوی یک حساب کاربری با عنوان 
»کمپین معلولان« درباره مخالفت شورای نگهبان با مصوبه مجلس در خصوص 
پرداخــت ۸ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان کمک هزینه معیشــتی برای معلولان 
شــدید و خیلی شدید فاقد شغل و درآمد نوشت:»دغدغه های جامعه معلولان 

برای ما بسیار مهم و ارزشمند است. 
شــورای نگهبان نیز در جهت اجرایی شــدن این مصوبه صرفا نحوه تشخیص 
اعســار و دایره شمول آزمون وسع را مبهم دانسته و به هیچ عنوان آن را مغایر 
با شــرع و قانون اساسی ندانسته. مجلس هم اصلاحاتی انجام داده که هنوز در 

شورا بررسی  نشده است.«

سوشیال

همگرایی منطقه ای تهران و دوشنبه 
ادامه از صفحه 1

... کشورهای صاحب تکنولوژی آسیای جنوب شرقی )حضور فنی(، چین )حضور 
تجاری- اقتصادی و استراتژیک(، ترکیه )حضور تجاری، خدمات فنی و مهندسی 
و فرهنگی(، روســیه )حضور سیاسی - امنیتی - دفاعی و اقتصادی( و در ادامه 
نیز آمریکا و اسرائیل )حضور نرم سیاسی، فنی و فرهنگی(، آسیای مرکزی را به 
عنوان گردونه رقابت اقتصادی میان کشورهای مذکور تبدیل کرد. این شرایط به 
گونه ای بود که علاوه بر حضور انفرادی این کشــورها در جمهوری های موصوف، 
شاهد ایجاد اتحادیه ها و سازمان های منطقه ای با محوریت و مرکزیت این منطقه 
با اهداف همکاری های تجاری و سپس تامین منافع جمعی شامل منافع اقتصادی 
و امنیتی هستیم از جمله تشکیل سازمان همکاری های اقتصادی اکو – سازمان 
همکاری های کشورهای مستقل مشترک المنافع همسود )که ریاست سال جاری 
میلادی ۲۰۲۵ این پیمان به عهده تاجیکســتان می باشد( – اتحادیه اوراسیا – 

سازمان همکاری شانگهای و ...
حمایت هوشمندانه ایران از جمهوری های جدید آسیای مرکزی

در همین راستا جمهوری اســلامی ایران نیز از اولین کشورهای منطقه بود که 
در چارچوب اصول حاکم  بر سیاســت خارجی خــود مبنی بر اهمیت و اولویت 
روابط با همسایگان و کشورهای مسلمان، با شناسایی بموقع استقلال و حاکمیت 
جمهوری هــای جدید آســیای مرکزی و با حســن نیت در رفتار دیپلماســی 
منطقه ای خویش، همکاری های گسترده خود را با هر یک از این کشورها، بویژه 
تاجیکســتان که کشــور هم زبان و هم فرهنگ با ایران است، در اشکال روابط 
دو جانبــه، و همکاریهای چند جانبــه و در چارچوب عضویت فعال در برخی از 
تشــکیلات نوپای نظام مند همکاری گروهی منطقه ای همچون ســازمان اکو، 
و عمدتا با محوریت موضوعات اقتصادی بخصــوص ترانزیت، تجارت و انرژی و 
همزمان با آن، همکاری های فرهنگی، آغاز کرد و حتی در شرایط سخت آغازین 
روزهای استقلال این کشــورها، در کنار آنها فعالانه حضور داشت. این اقدامات 
و فعالیت های به موقع دیپلماتیــک، در کنار وجود ظرفیت های ژئوپولیتیکی و 
ژئواکونومیکی کشورمان، باعث شد جایگاه جمهوری اسلامی ایران در این منطقه، 
جایگاهــی بی بدیل و منحصر به فرد شــود و به عبارتی صحیح تر، نقش تکمیل 
کننده پازل توســعه اقتصادی آســیای مرکزی را به ویژه در موضوعات مختلف 
اقتصادی از یک طرف، و همســویی با علایق مشترک هویتی - تاریخی تازه سر 
بر نهاده در این کشــورها از طرف دیگر، که توام با پیوستگی تمدنی و فرهنگی 
مشترک منطقه ای بود، و بدنبال آن، هویت اجتماعی و سپس هویت سیاسی پنج 
کشور آسیای مرکزی را به ارمغان آورد، بازی کند. این فرآیند سبب شد موقعیت 
کشورمان در میان سایر کشورهای غیر منطقه ای تازه حضور یافته در این هارتلند، 

موقعیتی تعیین کننده، برجسته و مهم شود.
دولت چهاردهم و سیاست توسعه رابطه با همسایگان

در عیــن حال آنچه که در این میدان حضور و در واقع میدان رقابت، مشــخصا 
برجســته و هویداست، تمایل و خواست واقعی موجود در جمهوری های آسیای 
مرکزی در خصوص به فعلیت رساندن کامل همگرایی منطقه ای جمهوری ها در 
دو لایه درون  منطقه ای و پیرامونی با کشــورهای همجوار و همســایه، از جمله 
جمهوری اســلامی ایران است که زمینه آن با توجه به آنچه که گذشت، فراهم 
اســت. بر همین اساس روابط ایران و تاجیکستان از ســال ۱۳۹۹، وارد مرحله 
جدید تعاملی خود در تمامی حوزه های برشمرده، شده است. ورود به این مرحله 
در چارچوب اصول حاکم در برنامه سیاســت خارجی کشورمان مبنی بر اولویت 
توسعه روابط با کشورهای همسایه و مسلمان به شرحی که گفته شد، است که 
این مهم، در دولت های ســیزدهم و چهاردهم تحت عنوان تقویت دیپلماسی با 
همســایگان در دستور کار دستگاه سیاست خارجی کشورمان قرار گرفته است، 
بطوریکه طی این مدت، توســعه و گستردگی بسیار ملموس روابط همه جانبه 
کشورمان را با کشورهای همسایه شمالی شرقی ایران در حوزه آسیای مرکزی، 
از جمله تاجیکستان، شــاهدیم. طی این مدت شاهد تحولات مثبت فی مابین 
همچون افزایش ســفرهای مختلف مقامات عالیرتبه کشوری طرفین در سطوح 
مختلف ریاســت جمهوری )از جمله ســفر چندی پیش آقای امام علی رحمان 
رئیس جمهور محترم تاجیکستان به تهران برای شرکت در مراسم تحلیف ریاست 
جمهوری جناب آقای پزشکیان( – ریاست مجالس ملی )سفر اخیر جناب آقای 
قالیباف به دوشــنبه جهت شرکت در اجلاس بین المجالس( – وزرای خارجه – 
نیرو – فرهنگ، مقامات دفاعی - امنیتی – انتظامی، مسئولین عالیرتبه اقتصادی 
بخش دولتی و بخش های خصوصی، افزایش تســهیلات مختلف در بخش های 
اقتصادی – ترانزیتی، اجرای برخی پروژه های ساختمانی، همکاری های پزشکی 
و درمانی، توسعه پروازهای مستقیم میان دو پایتخت و برخی از شهرهای ایران 
همچون مشهد، حضور فعال طرفین در رویدادهای مختلف فرهنگی– اقتصادی، 
برگزاری نمایشــگاه های اختصاصی - اقتصادی کشورمان در شهرهای مختلف 
تاجیکســتان، تبادل و حضور دانشــجویان دو کشور در دانشــگاه های ایران و 
تاجیکســتان، و رونق یافتن برخی دیگر از همکاری هــای جدید در حوزه علوم 
و فناوری های نوین، هستیم. در همین حال، دیگر ظرفیت های موجود همکاری 
میان دو کشــور آنچنان که بشــرح مختصر آن رفت و شرایط خاص منطقه ای 
که بدنبال خود دغدغه های مشــترک گروهی و دو جانبه ای ناشــی از شــرایط 
اقلیمی برای کشورهای منطقه ایجاد نموده است، اعم از مسائل محیط زیستی و 
بهداشت درمانی، ضرورت های جدید دیگر همکاری میان دو کشور برادر ایران و 
تاجیکستان را به مرز تعالی و توسعه همکاری های همه جانبه رسانده است تا در 
ســایه گسترش و ارتقاء مناسبات خود، علاوه بر پایداری و دوام و قوام روابط دو 
جانبه، نقش اثرگذار بازیگری خود را در تعاملات سازنده در حوزه آسیای مرکزی 
و جنوبی از یکسو، و آثار مثبتی که این همکاری ها در ترتیبات منطقه ای و به نفع 

سایر کشورهای این حوزه از خود بر جای  می گذارد، به اثبات رسانند.
*سفیر پیشین جمهوری اسلامی ایران در ترکمنستان

یادداشت

اظهارات نماینده عضو جبهه پایداری 
درباره قانون عفاف و حجاب

یک نماینده مجلس گفت: قانــون عفاف و حجاب قانونی 
اســت که در مجلس تصویب شده و شورای نگهبان آن را 
تایید کرده و ایــن را باید رئیس جمهور به مجموعه دولت 
ابلاغ کند و اگر امتناع می کند رئیس مجلس باید ابلاغ کند

قاســم روانبخش نایب رئیس اول کمیســیون امور داخلی 
کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی، درباره اظهارات 
وزیر ارشــاد مبنی بر ارســال لایحه جایگزین برای قانون 
عفاف و حجاب گفت: فرمایش وزیر محترم ارشاد فرمایش 
دقیق و درستی نیست و ای کاش از جهت حقوقی بررسی 

می کرد و بعد اظهارنظر می فرمود.
نماینده قم در مجلس در گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان، 
اظهار کرد: قانون عفاف و حجاب قانونی است که در مجلس 
تصویب شده و شــورای نگهبان آن را تایید کرده و این را 
باید رئیس جمهور به مجموعه دولت ابلاغ کند و اگر امتناع 
می کند رئیس مجلس باید ابلاغ کند، چون قانونی اســت 
که مصوب شده است. عضو شورای مرکزی جبهه پایداری 
انقلاب اسلامی می گوید اگر در این شرایط یک لایحه دیگر 
به مجلس بیاورند معنا ندارد، چون این قانون باید اجرا شود 
و پس از اجرا اگر نقصی داشــت بگویند نیاز به اصلاحاتی 

دارد و برای اصلاح آن لایحه بدهند.
نایب رئیس اول کمیســیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: قانونی که الان مصوب 
شده و مجلس و شورای نگهبان آن را تایید کرده اند اگر در 
مقابل آن لایحه بدهند و این موضوع به سنت تبدیل شود 
عملًا دولت می گوید که مجلس و شــورای نگهبان اشتباه 
کرده اند و ما هرچه خود بفهمیم اجرا می کنیم که این حرف 
دقیقی نیست. نماینده مردم قم در مجلس تصریح کرد: باید 
قانون عفاف و حجاب را ابلاغ کنند ســپس وقتی اجرا شد 
اگر نقص و کمبودی بود و نیاز به حذف و اضافه ای داشت 
یک لایحه برای اصلاحش بدهند نه اینکه مقابل قانون یک 

لایحه جدید بدهند.
روانبخش گفت: مباحثی گفته شده بود که در شورای عالی 
امنیت ملی مطرح شــده که فعلًا قانون عفاف و حجاب را 
برای زمان خاصی نگه دارند نه اینکه مقابلش لایحه بدهند 
شاید دلیل اینکه آقای قالیباف این قانون را ابلاغ نکرده این 
موضوع بوده گرچه هنوز برای ما ثابت نشــده که شورای 
عالی امنیت ملی جلوی ابلاغش را گرفته باشــد، اما اگر بر 
فرض شــورای عالی امنیت ملی یا دبیرخانه شورای عالی 
امنیت ملی گفته باشــند که این کار یک زمانی به تعویق 
بیفتد معنایش این نیست که یک لایحه جدیدی داده شود 

و قانون عفاف و حجاب را کان لم یکن تلقی کنیم.

واکنش مجلس به بیانیه اتحادیه اروپا و 
کشورهای عربی درباره جزایر سه گانه

رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اســلامی ضمن محکوم کردن بیانیه اتحادیه اروپا 
و شــورای همکاری خلیج فارس درخصوص جزایر سه گانه 
کشورمان گفت: این بیانیه فاقد وجاهت و مشروعیت بوده 
و غیرقابل پذیرش و بی اســاس است. این جزایر از گذشته 
تاکنون متعلق به ایران بوده و تا همیشــه بخشی از خاک 

ایران خواهند بود.
به گزارش خبرآنلاین به نقل از پایگاه اطلاع رسانی مجلس 
شورای اسلامی، ابراهیم عزیزی در دیدار با پال بیورنستاد 
ســفیر نروژ در تهران با اشــاره به اهمیــت تقویت روابط 
پارلمانی ایران و نروژ گفت: مجلس شــورای اسلامی آماده 
است سطح تعاملات دوستانه پارلمان های دو کشور بویژه 
تبــادل تجربیات میان کمیســیون های تخصصی مجلس 

شورای اسلامی و کمیته های پارلمان نروژ را ارتقاء دهد.
عزیزی اظهارات نسنجیده نمایندگان پارلمان نروژ را مانع 
مهمی در مسیر توســعه همکاری ها ارزیابی کرد و افزود: 
متأسفانه برخی از مواضع غیرحرفه ای و غیرسازنده توسط 
نمایندگان پارلمان نروژ مطرح می شــوند که امیدواریم با 
گفتگوی میان طرفین، شــاهد درک درست تحولات، رفع 

سوء تفاهمات و عدم تکرار چنین موضوعاتی باشیم.
رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی در ادامه 
با اشــاره به گفت و گوهای هســته ای ایران با سه کشور 
اروپایی گفت: ما هرگز گفت وگوی خصمانه و مبتنی بر زور 
و خودبرتربینی را نمی پذیریم اما همواره از مذاکرات همراه 
با احترام متقابــل و از موضع برابر که تأمین کننده منافع 
ملت ایران باشند استقبال کرده ایم و نمایندگان جمهوری 
اسلامی ایران با همین رویکرد با کشورهای اروپایی در حال 
گفتگو هستند. عزیزی یادآور شد: متأسفانه اروپایی ها بعضاً 
بدون استقلال رأی و اراده، در مذاکرات شرکت می کنند و 
دنباله رو سیاســت های زورگویانه آمریکا هستند. این عدم 
استقلال، ضمن اینکه غیرسازنده است، شایسته ملت های 

اروپایی نیز نیست.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود، ضمن اشــاره به 
تحــولات منطقه گفت: مهمترین موضوع در منطقه تداوم 
اشــغالگری، زیاده خواهی و جنایات رژیم صهیونیســتی 
اســت. این رژیم چون در میدان نبرد موفق نیست، رو به 
کشتار زنان و کودکان آورده و از هیچگونه جنایت جنگی 
و نسل کشی در غزه دریغ نکرده است. ایستادگی مردم غزه 
و مبارزه آنها در برابر رژیم، در واقع قیام علیه اشــغالگری و 

تجاوز است.
رئیــس کمیســیون امنیت ملــی مجلس تأکیــد کرد: 
معتقدیم کــه در تحولات منطقه، آینــده از آن جوانان و 
مردان اســتقلال طلب و آزادی خواه است و آمریکا و سایر 
جنایتکاران و تجاوزگران، در آینده  منطقه جایی نخواهند 
داشت. بیانیه اتحادیه اروپا درخصوص جزایر سه گانه ایران 

فاقد وجاهت و مشروعیت است
رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اســلامی ضمن محکوم کردن بیانیه اتحادیه اروپا 
و شــورای همکاری خلیج فارس درخصوص جزایر سه گانه 
کشورمان گفت: این بیانیه فاقد وجاهت و مشروعیت بوده 
و غیرقابل پذیرش و بی اســاس است. این جزایر از گذشته 
تاکنون متعلق به ایران بوده و تا همیشــه بخشی از خاک 
ایران خواهند بود. پال بیورنستاد سفیر نروژ در تهران نیز در 
این دیدار گفت: مأموریت من بعنوان سفیر نروژ در ایران از 
سپتامبر ۲۰۲۴ آغاز شده است. در این مدت رویکرد مثبت 

مقام ایرانی جای خرسندی و تشکر دارد.
وی افزود: اعلام آمادگی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی برای از سرگیری مذاکرات 
پارلمانی با نمایندگان مجلس نــروژ را به پارلمان منتقل 

خواهم کرد.
پال بیورنستاد با اشــاره به تحولات غرب آسیا گفت: نروژ 
همانند اســپانیا و ایرلند کشــور مســتقل فلسطین را به 
رسمیت شناخته است. ما برغم فشارهای برخی از کشورها، 
از این رویکرد دفاع می کنیم و امیدواریم با همکاری شرکای 

بین المللی و منطقه ای این موضوع را پیش ببریم.
ســفیر نــروژ همچنین ســوالاتی در خصــوص تحولات 
منطقه ای و بین المللی مانند جنگ اوکراین، تحولات غرب 
آسیا و پرونده هسته ای کشورمان مطرح و در این موارد با 
رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

شورای اسلامی گفت وگو کرد.

مجلس

به گــزارش »مردم ســالاری آنلاین«، 
سه شــنبه ۲۵ دی ماه 1403 همزمان با 
امیرالمومنین  ســالروز ولادت حضرت 
حزب  هم اندیشــی  جلســه  علی)ع( 
مردم سالاری شعبه استان البرز با حضور 
حزب  دبیرکل  کواکبیان  مصطفی  دکتر 
دبیران  همراه،  هیات  و  مردم ســالاری 
اســتانی احزاب اصلاح طلب و فعالین 
فرهنگــی اجتماعی اســتان البرز در 

جهانشهر کرج برگزار شد.
توسعه استان کار ویژه ماست

در ابتــدای مراســم رضــا قاســم پور ضمن 
خیرمقــدم و تبریک میلاد امــام علی)ع( به 
حاضرین در نشســت گفت: با تشکر از دکتر 
خستو و مهندس فراغت که سابقه فعالیت در 
حزب مردم سالاری شعبه البرز را دارند، امروز 
ترکیب جدیــد راه این دو بزرگوار را با انگیزه 
بیشتری ادامه خواهند داد.  وی در ادامه افزود: 
ورود ما به سیاســت، ورود فرهنگی اجتماعی 
بوده و تمرین کار گروهی، گســترش کیفی، 
تعامل با احزاب همسو و مدارا با رقبا رویکرد 
کلی ما خواهد بود. نهایتا تلاش ما معطوف به 

توسعه همه جانبه استان است.
صعوبت کار در احزاب اصلاح طلب

در ادامه مهندس ســلیم نژاد )رئیس اســبق 

شــورای شــهر کــرج و دبیر همبســتگی 
دانش آموختــگان ایــران/ هدا( ضمــن ابراز 
خوشــحالی از فعالیت مجدد مردم ســالاری 
شــعبه البرز افزود: بنده و رضا قاســم پور از 
راه اندازان اولیه ستاد دکتر پزشکیان در استان 
البرز بودیم.  وی با بیان اینکه شروع سختی در 
این راه داشتیم، افزود: در آتیه سعی می کنیم 
در قالب جبهه اصلاحات و شــورای راهبری 
در توسعه اســتان موثر باشیم. کار در احزاب 
اصلاح طلب بدون امکانــات توام با صعوبت و 
دشواری است. در کنار دوستان مردم سالاری 

خواهیم بود.
انتخابات پارلمان های محلی 

را جدی بگیریم
دکتر کردی، قائم مقام ستاد دکتر پزشکیان 
نیز ضمن تبریک فعالیت مجدد مردم سالاری 
و تشــریح چرایی و چگونگی فعالیت شورای 
راهبری افزود: جای خانه احزاب در اســتان 
همچنان خالیست. استاندار البرز تنها استاندار 
ابقا شده در کشور است؛ به نظرم اهمیت آن 

کمتر از انتخابات ریاست جمهوری نیست.
گشایش های ایجاد شده کافی نیست

مهنــدس خلیلــی اردکانی، رئیــس جبهه 
اصلاحات اســتان البرز نیز ضمن تشــریح 
اوضاع فعلی استان افزود: روند کار در احزاب 

ســخت و طاقت فرساســت، با اینکه با روی 
کار آمدن دکتر پزشکیان گشایش هایی ایجاد 
شــده ولی با ایده آل ها فاصله بسیاری داریم. 
از طرفی مردم باید از احزاب استقبال کنند 
و نباید مشــارکت سیاسی اجتماعی در کرج 
حداقلی باشــد، البته مطالبات از پزشکیان 
بالاست. امیدواریم جاری شدن شریان جدید 
مردم سالاری در استان به نفع توسعه استان 

البرز باشد.
مردم سالاری؛ حزبی فراگیر

در ادامه دکتر مرادی، رئیس تشکیلات حزب 
مردم ســالاری ضمن تبریــک فعالیت دوره 
جدید و تشــکر از زحمــات دبیران قبلی به 
تشــریح چارت تشکیلاتی حزب در استان ها 
پرداخته و خاطر نشــان کــرد: دبیر جدید 
حزب مردم سالاری در استان باید به تشکیل 
شورای استانی پرداخته و با توسعه نظام مند 
حزب به دیگر شهرســتان  های اســتان، به 
تدریج مردم ســالاری را به حزبی فراگیر در 

استان البرز مبدل سازد.
علی رغم مشکلات باید به آینده 

کشور امیدوار باشیم
در پایان دکتــر مصطفی کواکبیان، دبیرکل 
حزب مردم ســالاری ضمــن تبریک اعیاد و 
ایام به تشــریح اوضاع فعلی کشور پرداخته 

و گفت: با تمام مشــکلات جــاری به آینده 
کشــور امیــدوارم. وی با اشــاره بــه اینکه 
در مجلــس دهــم تمام تــلاش نمایندگان 
اصولگرا بر گســترش فیلترینگ بود، افزود: 
 fatf امروز گشــایش هایی صــورت گرفته و
در دســتور کار مجمع تشــخیص قرار دارد. 
کواکبیان همچنین به بکارگیری اهل سنت، 
کردها و بلوچ ها در مدیریت های عالی دکتر 
پزشــکیان اشــاره کرد و افزود: این اتفاق با 
صعوبت همراه بوده و ماموریت دکتر عراقچی 
برای مذاکره در نیویورک می تواند گره گشــا 
باشــد.  وی با اشــاره به اینکــه ۵۱ درصد 
مــردم در انتخابات غایب بودند، گفت: امروز 
نیازمند بازنگری جــدی در روش ها و حتی 
در ساختار قانون اساسی و تحقق جمهوریت 
سوم هستیم. عضو موســس خانه احزاب با 
اشــاره به فراوانی احزاب در کشور افزود: اگر 
مانند کشورهای توسعه یافته به سه یا چهار 
حزب برسیم نیازی به راه اندازی خانه احزاب 
نیست، ولی در شرایط فعلی پیگیر راه اندازی 
خانه احزاب در البرز هم هســتیم. کواکبیان 
با اشــاره به سهم ۳۰ درصدی قوه مجریه از 
مجموعه قدرت در ساختار نظام افزود: دکتر 
پزشــکیان در قالب دولت وفاق ملی بیش از 
۶۰ درصــد قدرتش را بــه طرف های مقابل 
اهدا کرده است. دو سه وزیر اصلاح طلب نیز 
زیر تیغ کمیســیون ها و مواجه با کارشکنی 
مجلس هســتند. از مجموع استانداران ۱۲ 
نفر از طیف اصلاحات آن هم غیر تشکیلاتی 

هستند.
وی در پایان اظهار امیدواری کرد که جناب 
آقای رضا قاســم پور بهتــر از عزیزان قبلی 
جهــت توســعه فرهنگ تحزب در اســتان 
البرز تلاش کننــد و روح امید را به ویژه در 
جوانان تقویت کنند، زیرا اصلاح طلبان واقعی 
علی رغم تمامی مشکلات از دکتر پزشکیان 

مأیوس نشده اند.
در حاشیه این مراسم گلدان ویژه مبل برند 
آبنوس توســط مهندس ضیایی فر به حزب 

مردم سالاری اهدا گردید.

یک نماینده ســابق مجلــس درباره 
شــبکه  با  رئیس جمهور  صحبت های 
NBC آمریــکا گفــت: از نظر زمانی 
می توان اینطور تحلیل کرد که با توجه 
به اینکه در هفته آینده ترامپ رســماً 
کار خود را آغــاز می کند این کار یک 
پیش دســتی در رابطه با اعلام مواضع 
باشد که  اســلامی می تواند  جمهوری 
همانطــور که انتظــار می رفت در این 
صحبت ها از مذاکــره در موضع برابر و 

شرافتمندانه صحبت شد.
محمد جواد جمالی نوبندگانی در گفت وگو 
بــا ایلنا درباره پیــام رئیس جمهور که امروز 
چهارشنبه از شــبکه NBC آمریکا منتشر 
شد و در آن تاکید شد که ایران آماده مذاکره 
شــرافتمندانه و برابر است، گفت: منطقه در 
حال حاضر مثل یک بشــکه باروت می ماند 
بــه خصوص بعد از قضایای ســوریه، لبنان، 
فلســطین و ســایر مناطقی که الان ناامنی 

در آن رواج دارد. بیشترین مشکلات منطقه 
در غرب آســیا وجود دارد و طبعاً جمهوری 
اسلامی هم جزئی از منطقه و از بازیگران مهم 
منطقه است و به نظرم یکی از اشتباهاتی که 
همیشه قدرت های فرامنطقه ای انجام داده اند 
این اســت که نقش جمهوری اسلامی را به 
عنــوان یکی از دولت هایی کــه می تواند در 
منطقــه تنش زدایی را انجام دهــد، نادیده 
گرفتند و دائماً در جهت برخورد با جمهوری 
اســلامی برآمده اند که نمونه آن در دور اول 

ترامپ بوده است.
وی ادامه داد: ترامپ در دور اول با شعار فشار 
حداکثری بر جمهوری اســلامی کار خود را 
شــروع کرد و ادامه داد و از برجام هم خارج 
شد در حالی که به اعتراف دولت های اروپایی 
و سازمان ملل، آژانس بین المللی انرژی اتمی 
ایــران واقعا حتی پــس از مدت ها از خروج 
ترامپ از برجام هم به ماندن در این معاهده 

ادامه داد و تعهداتش را کاملا انجام داد.

نماینــده ادوار مجلــس دربــاره پیام مهم 
رئیس جمهور گفت: از نظــر زمانی می توان 
اینطور تحلیل کــرد که با توجه به اینکه در 
هفتــه آینده ترامپ رســماً کار خود را آغاز 
می کند این کار یک پیش دســتی در رابطه 
با اعلام مواضع جمهوری اســلامی می تواند 
باشــد که همانطور که انتظــار می رفت در 
ایــن صحبت ها از مذاکــره در موضع برابر و 

شرافتمندانه صحبت شد.
جمالی نوبندگانی گفت: همچنین در آستانه 
امضای معاهده طولانی مدتی که قرار است 
بین ایران روســیه شــکل بگیرد، این پیام 
رئیس جمهــور می تواند یک پیامی هم برای 
طرف مقابلمان داشته باشد به این معنی که 
ما در پی یک موازنه مثبت بین شرق و غرب 
هســتیم. البته آن چیزی که به نظرم مهم 
است این اســت که پیام آقای رئیس جمهور 
به گونه ای اســت که دشــمن و کشورهای 
منطقه و حتی محور مقاومت از  آن استنباط 
عزتمندانه  داشــته و طرف مقابل از مواضع 

جمهوری اسلامی احساس ضعف نمی کند.
وی ادامه داد: همانطور که می دانید در چند 
روز گذشــته بایدن در آخرین سخنرانی اش 
ادعا کرد که پس از اتفاقاتی که در ســوریه 
و لبنان افتاده اســت؛ ایران در ضعیف ترین 
حالــت خود قرار دارد و اگــر این تحلیل در 
هیئت حاکمه جدید آمریکا هم باشد می تواند 
خطرناک باشد به نظر من آن ها ممکن است 
برداشــت ناصوابی از پیام های هیات حاکمه 
ایران داشــته باشــند، به همین خاطر باید 
ایــن پیام خیلی با دقت تنظیم می شــد که 

هم مواضع اصولی جمهوری اســلامی در آن 
رعایت شــود و هم حاوی پیام صلح مدارانه و 

عزتمندانه باشد.
این نماینده ســابق مجلس در پاسخ به این 
ســوال که در روزهای گذشــته مذاکراتی را 
با سه کشــور اروپایی و کارشناسان اتحادیه 
اروپا داشتیم آیا پیام رئیس جمهور می تواند 
در مذاکــرات آتی بــا کشــورهای اروپایی 
هم تاثیر مثبت داشــته باشــد، گفت: ما در 
دوره دموکرات هــا بــه ویــژه در دوره اوباما 
دیدیم که اروپایی ها بــا آمریکایی ها همراه 
شــدند و برجام را امضا کردنــد، اما با آمدن 
ترامپ و خــروج ترامپ از برجام و همچنین 
خروجــش از پیمــان آب و هوایی پاریس و 
سایر ســازمان های بین المللی و فشاری که 
به اروپایی ها وارد آورد یک مقداری ما شاهد 
شکاف بین دو طرف آتلانتیک بودیم و دیدیم 
که یک الی دو بار هم که ترامپ پرونده ما را 
به شورای امنیت برد با رای منفی اروپاییان 

روبرو شد و تنها مانده بود.
وی گفــت: متاســفانه در دوره بایــدن یک 
مقداری این ائتلاف به سمت آتلانتیک دوباره 
شکل گرفت و اروپایی ها با هرگونه تحریمی 
که آمریکایی ها انجام دادند همراهی می کردند 
حالا با توجه به مواضع مجدد ترامپ در رابطه 
با اوکراین و ناتو و بعضی از کشورهای اروپایی 
و احساس مشکلی که اروپایی ها در رابطه با 
سیاست های خارجی ترامپ خواهند داشت 
من احساس می کنم که اگر ما بتوانیم با دقت 
روابط با اروپا را تنظیم کنیم می توانیم از این 

شکاف هم استفاده مثبتی داشته باشیم.

سعیدرضا عاملی در پاسخ به این سوال 
که در سطح جامعه چه مواجهه ای با او در 
لباس روحانیت دارند، گفت: من با لباس 
روحانیت رفت و آمد می کنم. خیلی ها در 
ابتدا می گفتند که با لباس روحانیت در 
دانشگاه نیا، زیرا اذیت خواهی شد ولی 
واقعیت این است که در محیط دانشگاه 
اما در فضای  احساس اذیتی نداشــتم 

اجتماعی وضعیت متفاوت است.
به گزارش انصاف نیوز عضو شورایعالی انقلاب 
فرهنگی با اشــاره به ناکامی هــا در عرصه ی 
فرهنــگ گفت: بــرای نمونه در مورد ســند 
آموزش و پرورش اصلا موفق نبوده ایم و یا به 
عبارت دقیق تر اصلا وارد آن نشدیم. این سند، 
سندی قوی است و ملاحظات فرهنگی زیادی 
در آن رعایت شــده است اما اجرا نکرده اند و 
هیچ وزیر آموزش و پرورشــی به الزامات این 
سند توجه نکرد و پای اجرا شدن آن نایستاد.

او در پاسخ به این سوال که ‘آیا اجرایی نشدن 
این سند در دولت هایی با گرایش های مختلف 
نشانگر اجرایی نبودن آن نیست؟ ’، گفت: ۱۲ 
هزار قانون مصوب مجلس داریم که بسیاری از 
آن هم اجرایی نشده است. در قانونگذاری باید 
به سه رکن اساسی توجه کرد، بعدهای مادی، 
معنوی و مشروعیت قانون. مشروعیت قانون 
به پذیرش عمومی بســتگی دارد. باید عموم 
مردم امری را پذیرا باشــند تا قانون به پیش 
برود و امکان اجرایی شــدن پیدا کند و گرنه 

قانون دچار مشکل خواهد شد.

عاملی با بیان اینکــه بحث هایی که درباره ی 
فیلترینگ و حجاب می شود هم از این جمله 
اســت، گفت: من فکر نمی کنم که درباره ی 
حجاب اصلا نیازی به قانــون مجلس وجود 
داشــت. در این ارتباط مصوبه ی شورایعالی 
انقلاب فرهنگی کافی بود و اتفاقا این مصوبه 
کاملا فرهنگی بود. در آن مصوبه انســان ها را 
پلاک بندی نمی کردیم تا به آن جریمه وصل 
کنیــم! این رفتار جریمه ی انســان ها معنای 

بسیار بدی دارد.
او ادامــه داد: اگر به حجــاب به عنوان امری 
شــناختی و فرهنگــی توجه می شــد نتایج 
متفاوتــی را هم بــه همراه داشــت. در این 
فضــای اجتماعی نمی توان بــه زور فرهنگ 
را امتداد داد. بایــد بتوانیم با تعامل، تعلیم و 
تربیت، استفاده از رسانه ی ملی، به کار بردن 

رسانه های اجتماعی با مردم مواجه شویم.
عاملی با بیان اینکه رســانه باید هم ســطح 
جامعه شــود تا بتواند اثرگذاری داشته باشد، 
گفــت: رهبر انقــلاب در بیانیــه ی گام دوم 
تعبیر گرانسنگی دارند مبنی بر »تمدن نوین 
اســلامی«. تمدن امری پیشــینی است اما 
ایشــان آن را برای آینده استفاده کرده است. 
دو نکته برای این تمدن سازی اشاره کرده اند: 

خودسازی و جامعه پردازی. 
او ادامــه داد: نکته ی دوم این اســت که باید 
حقوق سیاسی، فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی 
و... افــراد را رعایت کنیــم. نتیجه ی رفتاری 
مبتنی بر این دو نکته ایجاد »تعلق اجتماعی« 

است. اگر تعلق و سرمایه ی اجتماعی ضعیف 
شــود سیاســت های فرهنگی نیــز به پیش 
نخواهــد رفت. نباید بــه جامعه صنعتی نگاه 
کنیم. جامعه موجودی زنده است و انسان هم 
موجودی صاحب اراده اســت و لازم است که 
به او به عنوان موجودی »صاحب اراده« نگاه 

کرد.
حجت الاســلام سعیدرضا عاملی در پاسخ به 
این سوال که در سطح جامعه چه مواجهه ای با 
او در لباس روحانیت دارند، گفت: من با لباس 
روحانیت رفت و آمد می کنم. خیلی ها در ابتدا 
می گفتند که با لباس روحانیت در دانشگاه نیا، 
زیرا اذیت خواهی شد ولی واقعیت این است 
که در محیط دانشگاه احساس اذیتی نداشتم 
اما در فضای اجتماعی وضعیت متفاوت است. 

او در ادامه گفت: در ســال ۷۲ در بهارستان 
قدم می زدم پیرمردی گفــت خدا لعنت تان 
کند. به او گفتم نگران نمی شــوی سید اولاد 
پیغمبر را لعن کردی، گفت این چه مملکتی 

است درست کردید. 
به دیــدن نوه ام می روم ولی پــول ندارم یک 
شــکلات برایش بخرم. خواستم به او مقداری 
پول دهم که گفت کمک نمی خواهم. چنین 

مواجهه هایی در جامعه وجود دارد. 
 عاملی در پایان گفت: نسل جوان که از کنار 
ما رد می شود مســخره می کنند. رفت و آمد 
با لباس روحانیت در فضای اجتماعی آســان 
نیست. آن هایی که با روحانیون متخلق تعامل 
مستقیم ندارند و آن ها را نمی شناسند مقصر 

اصلی هر مشکلی را روحانیت می دانند.

دبیرکل حزب مردم سالاری در مراسم معرفی دبیر جدید این حزب در استان البرز:

 اصلاح طلبان واقعی علی رغم تمامی مشکلات 
از دکتر پزشکیان مأیوس نشده اند

جمالی نوبندگانی مطرح کرد

 NBC بررسی صحبت های رئیس جمهور با شبکه

دبیر پیشین شورای عالی انقلاب فرهنگی: 

رفت و آمد با لباس روحانیت در فضای اجتماعی آسان نیست


